
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

23. Týždeň 

Pondelok 3.6. : 

V pondelok po víkendových obecných akciách, sme sa dohodli spolu 

s predsedom Komisie kultúry a športu, že nakoľko sme neboli veľmi 

aktívni pri stavaní, aspoň všetko poupratujeme a tak sa aj stalo. 

Traktorom sme zaniesli veci, ktoré boli uskladnené na vlečke, ktoré boli 

požičané z Koinionie Jána Krstiteľa Sklené.  

Poobede išiel obecný traktor mulčovať trávu v obci a zase sa odtrhol 

úchyt na mulčovači, nastalo zdržanie a komplikácia so strojom. 

Doobeda som mal lekárske ošetrenie, ale ešte pred odchodom som 

absolvoval stretnutie s predstaviteľom spomenutej Koinionie 

a dohadovali sme umiestnenie stĺpa pri červenom ihrisku. Umiestenie 

stĺpu bolo schválené uznesením obecného zastupiteľstva. Stĺp bude 

slúžiť na akcii Christiland a nahradí strom, ktorý bol spílený spolu 

s ostatnými ešte v zime.  

Tu by som možno chcel a aj mohol povedať viac, ale túto situáciu okolo 

spílenia tohto stromu nechám už radšej prejsť len mlčaním. 

Doobeda po návšteve lekára som mal stretnutie s právnikom ohľadom 

pripravovanej verejnej obchodnej súťaže na IBV pri cintoríne. 

Keď som sa vrátil do obce, vybrali sme sa spolu so zamestnankyňou 

obce rozviesť potravinové balíčky pre vybraných spoluobčanov. 

Tu by som spravil malú odbočku a trochu predstavil o čo ide pri 

potravinových balíčkoch. Celý nápad bol od miestnych rodákov 

z Nemecka, ktorí chceli pomôcť našim spoluobčanom. Bolo možné 

pomôcť cca. 15 až 20 osobám a spolu sme sa zhodli na tom, že to budú 

dôchodci. Ďalej sme sa dohodli na tom, že to budú dôchodci, ktorí žijú 

osamote. Nevieme, kto má aký dôchodok, ale prišla ponuka na pomoc, 

tak prečo ju nevyužiť. Viem že sa nedá pomôcť každému, ale aspoň sa 

pomohlo niekomu. 



 

Utorok 4.6. : 

V utorok som poslal pracovníkov VPP kosiť trávu na hornom konci 

a hneď sa aj odviezla spolu s trávou z minulého týždňa. 

Doobeda sme spolu so zamestnankyňou obce rozviezli ďalšiu časť 

potravinových balíčkov pre našich spoluobčanov.  

Po roznesení spomenutých balíčkov som mal ešte nejaké 

administratívne práce ohľadom chodu obecného úradu a pripravoval 

som sa na poobedné stretnutie s ostatnými starostami ohľadom stavu 

našej skládky Horná Štubňa. 

Stretnutie ohľadom skládky Horná Štubňa bolo v zasadačke mestského 

úradu Turčianske Teplice a zišli sme sa tam všetci starostovia horného 

Turca. 

Témou boli aktuálne zákonné povinnosti z Ministerstva životného 

prostredia a Európskej únie a ich dopad na skládku a samozrejme 

poplatky za uskladnenie aj pre nás občanov. 

Debata bola naozaj dosť dlhá a výsledok zatiaľ neurčitý, lebo ešte nie 

je vykonávacia vyhláška, na niektoré povinnosti skládky a je to 

problém veľkej časti Slovenska. 

V debate ma ale zaujala aj jedna vec, ktorá nás čaká a to platba za 

emisie, ktoré vyrobí domácnosť v nadväznosti najmä na spôsob 

vykurovania domácnosti. V tomto svetle by to pre nás, ako obec, ktorá 

nie je plynofikovaná, bola dosť veľká záťaž. Dúfam len, že sa tieto 

pesimistické návrhy nepretavia do reality.  

 

 

 

 

 



Streda 5.6: 

V stredu som poslal pracovníkov VPP kosiť areál starého cintorína. 

Nakoľko mulčovač bol opäť funkčný, poslal som pracovníka obce 

mulčovať trávu a ešte k tomu sa podarilo pomulčovať aj súkromné 

pozemky, ktoré si objednali naši spoluobčania.  

Po rannej administratíve a rozvoze poslednej časti balíčkov pre 

dôchodcov, sme mali následnú kontrolu z Okresného Riaditeľstva 

Hasičského a Záchranného zboru. 

Kontrola bola ohľadom fungovania Dobrovoľného hasičského zboru 

obce Sklené, nakoľko pri prvej kontrole ešte v marci tam boli nejaké 

administratívne nezrovnalosti v dokladoch a niečo aj chýbalo.  

Teraz našťastie všetko prebehlo bez výrazných nedostatkov a dotácie 

na chod našich hasičov nie sú ohrozené. 

Poobede som mal dlhé stretnutie s predsedom Komisie životného 

prostredia ohľadom pripravovanej akcie „Kosenie“, ktorá bude 22. 

júna tohto roka.  

Celá diskusia prebehla vo veľmi kultivovanej atmosfére a hlavne 

odborne a na základe faktov a  všetko na čom sme sa dohodli, sme si 

spísali a už sa to dúfam nebude meniť. 

Večer keď som myslel, že už ma nič podstatné nečaká, obdržal som 

telefonát od jednej osoby z obce Sklené, ktorá sa mi sťažovala na to, 

že má poškodený svoj majetok (presnú špecifikáciu problému radšej 

nejdem definovať). Bol som tam osobne pozrieť a po miestnom zistení 

a nemožnosti nájsť vinníka, som odporučil, aby sa obrátiť na políciu. 

Polícia prišla a odporučila riešiť podnet v rámci obce a predvolať si 

sťažovateľku. 

 

 

 



 

Štvrtok 6.6: 

Vo štvrtok pracovníci VPP pokračovali v kosení starého cintorína. 

Ráno som naložil sudy, ktoré ostali po víkendovej akcií MDD 

a prichystal sa na ich odvoz do veľkoskladu v Martine. 

Predtým som mal ešte predpoludním plánované stretnutie s firmou 

SSE ohľadom možnosti spolupráce pri riešení fotovoltiky a zdieľanej 

elektriny z nej vyrobenej. Dlho sme sa rozprávali a preberali sme 

viaceré možnosti, ako znížiť zbytočné poplatky pre obec a možnosti, 

ktoré ponúkajú dnešné technológie.  

Prešli sme si aj celú obec, aby sme zistili, koľko presne a aký typ 

verejného osvetlenia máme.  

Bolo to veľmi poučné stretnutie a veľa sme preberali spôsob 

financovania a malo by to byť nastavené tak, že prvotné náklady sa 

rozpočítajú do 10 ročného úveru a splátka za úver, by mala byť o niečo 

vyššia ako momentálne platby za elektrickú energiu. Presnú ponuku 

dostaneme po kalkulácii od firmy a jej presný obsah a podmienky budú 

predmetom rokovania verejného obecného zastupiteľstva. 

V Martine som odovzdal tovar vo veľkosklade a navyše som ešte 

vybavil všetky veci, ktoré som mal naplánované.  

 

Piatok 7.6.: 

V Piatok pracovníci VPP okrem iného dokosili starý cintorín. 

Nakoľko na druhý deň boli plánované voľby do Európskeho 

parlamentu, všetci pracovníci  sa postarali hneď ráno o upratanie 

vchodu do obecného úradu, vrátane pokosenia trávnika 

a pozametania vonkajšieho priestoru. 

Obecný traktor bol zobrať na píle v Turčianskom Michale rezivo zo 

stromov, ktoré sme popíli ešte v zime a bude tak z nich úžitok. 



Traktor doviezol celkovo 2 vlečky reziva a bude úloha najbližšieho času 

rezivo uskladniť a použiť na vhodnom mieste, kde vyschne na 

prijateľnú mieru.   

 

Obr. Číslo 1 Popílené rezivo   

Celý deň sme okrem potrebnej administratívy, venovali prípravám 

sobotňajších eurovolieb. Pripravovala sa miestnosť, tak aby tam bolo 

všetko potrebné a mohla si ju predsedníčka spolu s členmi prebrať 

a zapečatiť.  

Doobeda som mal ešte jedno stretnutie s miestnou rodáčkou, 

ohľadom informácii o jej nebohom rodinnom príslušníkovi. Nakoľko to 

bolo už dávno, museli sme vybrať staré knihy z archívu a všetko 

prezrieť ručne stranu po strane.  Bol to celkom pekný návrat do 

minulosti, kde sa informácie vyhľadávali bez modernej výpočtovej 

techniky. 

 

 

 

 



 Slovo na záver: 

V sobotu sa konali na Slovensku Voľby do Európskeho parlamentu. Pri 

týchto voľbách boli zaujímavé dve veci a to že sa voľby konali vo 

všetkých členských štátoch európskej únie a hlavne to, že moratórium 

kvôli dĺžke volieb trvalo až do nedeľného večera. Výsledky už všetci 

vieme, nakoľko tento článok vychádza v čase po ich zverejnení. Nech 

už sme volili hocijako, výsledok treba rešpektovať a dúfať, že nás budú 

zvolení poslanci aj dobre zastupovať.  

Medzi ďalšie zaujímavé medzinárodné dni v popísanom článku patrí 

napríklad Medzinárodný deň nevinných obetí detskej agresie. 

V Turci by bolo vhodné spomenúť aj výročie Memoranda Národa 

Slovenského, ktoré sa datuje na 5.6. 1861. Pamätník na túto udalosť je 

možné vidieť kde inde, ako na Memorandovom námestí v Martine. 

 

Na úplný záver by som chcel dodať, že síce to zaberá trochu času, aby 

som písal tieto články o tom, čo sa v obci deje, alebo čo sa plánuje, ale 

budem to robiť veľmi rád aj naďalej, tak aby boli všetci spoluobčania 

informovaní.  

Na obecnú stránku píšem tieto články preto, lebo nie všetci vrátane 

mňa osobne majú Facebook.  

Veď koniec koncov, kto chce si to prečíta a kto nie tak to čítať nemusí.  

Stretávam sa s mnohými ohlasmi od spoluobčanov rôzneho druhu, ale 

to je myslím normálne. Ak v článku nikoho konkrétneho nespomínam, 

je to preto, že si to buď neželá (napríklad pán ktorý daroval škôlke 

ornicu do skleníka) alebo, že neviem presne o koho ide.  

V tomto prípade sa dá povedať známe slovenské príslovie : 

„Trafená hus zagága“  

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     10.6.2024 


